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Ordförande inleder med att hälsa alla välkomna och förklarar dagens möte öppnat. 

Justerande 

Il 

Val av justerare 

Kommunala pensionärsrådet väljer Jan Karlsson till att justera dagens protokoll. 

111 

Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns. 
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§23
Kommunens syn- och hörselinstruktör informerar

Emmaboda kommuns syn- och hörselinstruktör Elin Bertilsson informerar. 
Kommunens syn- och hörselinstruktör är en förlängd arm in till regionens enheter som 
har hand om syn och hörsel. Instruktören förskriver inga hjälpmedel utan hjälper till 
med de hjälpmedel som den enskilde har fått. Hjälp erbjuds både genom hembesök 
alternativt på Esplanaden. Hjälpen kan även bestå av att komma i kontakt med andra 
tjänstepersoner som exempelvis biståndshandläggare. En viktig målsättning med det 
arbete som utförs av kommunens syn- och hörselinstruktör är att motverka social 
isolering och medverka till att människor klarar sig så mycket som möjligt själva. 

§24
Socialnämndens ordförande presenterar sig

Stefan Månsson (M), ordförande i socialnämnden presenterar sig själv för rådet och 
redogör för sin bakgrund och sitt politiska engagemang. 

Information lämnas från rådet om att det finns en skrivelse som rådet har ställt till 
kommunstyrelsen angående standarden på kommunens äldreboenden. Skrivelsen är 
återremitterad för att inhämta svar från EBA, och rådet har inte fått något slutgiltigt svar 
än. Det är bra om socialnämndens ordförande är medveten om detta. 

Påpekande kommer om att även kommunens gruppbostäder behöver ses över. 

Ytterligare medskick till socialnämndens ordförande är att även om många uttrycker att 
de är nöjda med kommunens demensvård så börjar det även höras åsikter med motsatt 
uppfattning. Demensvården är en viktig fråga och det är viktigt att tidigt fånga signaler 
om att vården och omsorgen inte är bra. 

§25
Återkoppling från KL T angående frågeställningar om skyltning, biljettköp samt
tillgång till tidtabeller

Kalmar länstrafik (KL T) har inkommit med ett svar till rådet angående frågeställningar 
om skyltning, biljettköp samt tillgång till tidtabeller. Svar läses upp på mötet. 

Rådet bestämmer sig för att ge rådens bägge ordföranden i uppdrag att kontrollera 
varför skyltning inte har kommit upp trots att KL T har meddelat att sådant material har 
skickats. 

Rådet är fortfarande av uppfattningen att det är ett bra förslag på lösning att kunna 
vända sig till kommunens besökscenter för att få hjälp med att skriva ut tidtabeller. 
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§26
Kortfattad information från kommunstyrelse och nämnder

Kommunstyrelsen 
Aktuella ärenden i september har bland annat varit ett yttrande angående 
vattenverksamhet med anledning av luftledningen som planeras mellan Nybro och 
Hemsjö, detaljplanefrågor, projektet Ortsutveckling - HusRemake, samt justering av 
avgiften för köp av korttidsplatser i annan kommun. 

Teknik- och fritidsnämnden 
Chefstjänsten med ansvar för gata- och park har tillsatts. 
Simhallen är inte i bra skick, bassängerna är för närvarande stängda och tömda. Det 
arbetas intensivt med frågan. 
Storgatan är i ett dåligt skick och behöver rustas upp. Medborgardialog har 
genomförts för att fång upp allmänhetens synpunkter och förslag. 
Pågående byggprojekt har blivit försenade på grund av överklaganden, däribland 
ombyggnationen av Bjurbäcksskolan 7-9 

Påpekande skickas med till teknik- och fritidsnämnden att det finns fortsatta problem 
med bowlingen bestående av maskiner som hackar upp sig. 

§27
Hur når vi allmänheten bättre?

Rådet diskuterar vad som har gjorts hittills och vad som verkar ha fungerat bra. 
Ett konkret förslag inför framtiden är att närvara och delta på mässor samt i olika typer 
av aktiviteter som anordnas. 

§28
Övrigt ( det gemensamma mötet)

Ledamot från det kommunala pensionärsrådet gör ett uttalande om att det skulle 
behövas fler handikapparkeringar bakom Ica och Coop. 

§29
Allmän information om strategiska utvecklingsfrågor såsom: det nya
handelsområdet, utveckling av centrum, placering av huvudbiblioteket,
utvecklingen av stationsområdet, samt hur kollektivtrafiken fungerar

Det nya handelsområdet 
Arbetet med handelsområdet löper på. Den första handelskedjan som aviserat att de vill 
etablera sig är Willys. 

AMB 
Företaget AMB fortsätter utveckla sitt område och har bland annat anlagt en solcellspark. 
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Xylem 
Företaget fortsätter sina utbyggnadsplaner och expanderar ytterligare. 

Stationsområdet 
Neikters magasin, även kallat Gula magasinet, har rivits för att frilägga hela 
stationsområdet inför fortsatt utveckling av området. 
Diskussionerna fortsätter angående ny detaljplan. 

6 

En ny övergång som bättre förbinder norra och södra centralorten är efterfrågat sen 

många decennier men det råder en dragkamp om pengar till infrastruktursatsningar och 
där återstår att se vad som händer. 

Område vid Mjusjön 
En ny detaljplan är på väg. Nya bostäder planeras. 

Ytterligare satsningar på nya bostäder. 
Nya satsningar finns i Vissefjärda, Johansfors samt kvarteret Fyrklövern i Emmaboda 
centralort. Det mesta står dock still för närvarande, till stor del på grund av de dyra 
kostnaderna för byggnation. 

Eriksmåla rastplats 
Klart och invigt. 

Blåljushuset 
Klart och invigt. 

§ 30
Ny socialtjänstlag 2025-vad innebär det för de årsrika invånarna?

Rådet tar del av en kortare filmvisning från Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) 
angående vad det kommer att innebära när den nya socialtjänstlagen införs 2025. 

Förvaltningen har en utmaning i att klara av att jobba in sig på den nya lagstiftningen. 
Det kommer överlag att ställas högre krav på mer uppföljningsarbete. 

Det finns ett fortsatt viktigt arbete att göra när det gäller att skapa förståelse kring vad 
socialtjänsten är. 

Rådet skickar med påpekandet att det är viktigt att informera allmänheten om vad 
skillnaden blir med den nya lagstiftningen. 

§ 31
Bemanningen inom äldreomsorgen

Frågan ställs till socialchef om huruvida det är stor personalomsättning inom 
äldreomsorgen. 
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Socialchef bekräftar att det har varit en relativt hög personalomsättning och framför allt 
har det både förra hösten och inför denna höst varit en omsättning av enhetschefer i 
äldreomsorgen, samt i viss mån även för funktionsstöd. 

Socialchef informerar om att utredning har inletts för att analysera tänkbara orsaker till 
personalomsättningen. 

Rådet understryker att personalomsättningen behöver utredas ordentligt. 

§ 32
Lediga särskilda boenden/ Ansökningar

Lediga lägenheter v 37 
SÄBO 
Algutsboda 
Bjurbäcksgatan 
Långasjö 
Vissefjärda 
Totalt 

Antal lediga SÄBO 
3 
0 
0 
0 

3 

Bifall/Avslag särskilt boende 2024-04-01-2024-08-31 

Ansökningar 20 
Bifall 19 

Avslag 1 

§ 33
Övrigt (Kommunala pensionärsrådets möte)

Ledamot framför klagomål på maten som serveras i Långasjö serviceområde. 

Ledamot efterfrågar information om vem som är utbildad i näringslära i kommunen, och 
tillägger att i matlagning inom äldreomsorgen ska det finnas utbildade kockar i 
tillagningsköken. 

§34
Mötets avslutande

Ordförande förklarar dagens möte avslutat 

Beredningen till nästa möte med rådet äger rum 2024-10-22 kl. 15:00 - 17:00. 

Kommunala pensionärsrådets nästa möte äger rum 2024-11-11 kl. 14:00- 15:30. 
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